
Zápis z jednání výboru a revizní komise SPPK 6.4.2025 (online)  

 

Přítomni: Charvát, Chovanec, Maňásek, Polák, Lisová, Kletečka, Kunderlík, Douglas, Šenkyřík, 
Vlasáková, Constantine, Fricová  

Omluveni: Čutora, Šmahel 

Přizvaní hosté: Čiháček, Hospodár 

 

V 18:55 prof. Charvát přivítal účastníky online jednání výboru a RK SPPK. Přítomné seznámil s 
body programu k projednání.  

 

1. V pátek 11.4.2025 v 9 hod se bude konat online meeting se zástupci MZ ČR ohledně 
kurzu Ošetřování žilních vstupů dle návrhu SPPK. Měla by být definitivně uznaná verze 
s provedenými korekcemi. Zúčastní se prof. Charvát, Mgr. Lisová, Mgr. Douglas, další 
členové výboru byli přizváni k účasti. 

2. Kurz ošetřovatelská péče o dlouhodobé venózní vstupy, který je, který je nabízen na 
webu, není akceptován výborem SPPK ani MZ ČR. SPPK se vyhrazuje proti tomuto kurzu.  
Kurz má být určen pracovníkům domácí a hospicové péče s vydáním certifikátu 
s platností na 2 roky. Certifikát však přímo neopravňuje k vykonávání dané ošetřovatelské 
péče, edukace v délce 4 hod je naprosto nedostatečná, naprostá většina lektorů je 
členům výboru neznámá, rozhodně nejsou ani členy odborné společnosti  SPPK při ČLS 
JEP. Stanovisko připraví ke schválení výborem prof. Charvát. 

3. NZO-NZO rovněž koná kurz, který nemá praktickou část. Absolventi kurzu žádají 
jednotlivá pracoviště o vykonání praktické části, SPPK dosud nedostalo ani vyjádření, 
kdo kurz pořádá, žádná domluva stanovena k tomuto nebyla. Tato situace je 
neakceptovatelná. Vyučující většinou nejsou prakticky konající specialisté bez 
zkušeností s komplikacemi, bez členství v SPPK. Členové výboru se staví odmítavě 
k akceptaci absolventů teoretické části tohoto kurzu k praktické výuce. 

4. Projekt NIKEZ. Projektu s cílem vytvoření operativního doporučení, týkajícího se 
prevence a nástroje hodnocení infekčních komplikcí žilních vstupů se budou účastnit 
všichni členové výboru a RK SPPK. Dosud se sešlo několik návrhů na náměty. Prof. 
Charvát zašle ucelenou formu návrhu, zpětná vazba bude zaslána i dr.Klugarové. 

5. Informace o stavu připravované knihy Žilní vstupy nakladatelství Grada. Hotovy jazykové 
korektury, kapitoly budou zaslány 1.autorům, vyčkáváme oslovení nakladatelstvím. 

6. Konference SPPK listopad 2025. Smlouva s hotelem Olšanka podepsána. Nyní řešení 
parkování. Objednán společenský večer. 1.oznámení by mělo být hotovo do konference 
PICC day včetně motto konference, návrhy zasílat prof. Charvátovi, příp. formou weblistu 
členům výboru. 

7. Konference PICC day 12.6.2025 v Novém Jičíně. Rezervováno ubytování pro přednášející.  
Přihlašování probíhá, aktuálně přihlášeno 140 účastníků. Dr. Maňásek obešle všechny 
přednášející a členy výboru s programem, žádost o rezervaci ubytování.   Řeší se 
občerstvení a další administrativní záležitosti.  

8. Účast na SKVIMP (28.-30.5.2025) potvrzena, dotace SPPK je oragizace jednoho bloku 
prezentací.  



9. Dr.Maňásek infirmuje o obtížích, do kterých se dostávají kanylační centra ohledně 
vykazování výkonů. Návrh na vytvoření nových kódů a úpravu hodnocení stávajících 
výkonů, kdy bodová hodnota mnohdy naprosto nedostatečná. 

10. Zdůvodnění vytvoření Kanylačních týmů v každém zdravotnickém zařízení, vstupy jsou 
nezbytné pro podávání systémové inovativní terapie, snížení rizika extravazací, flebitid a 
práce sestry, který se jinak věnuje zavádění periferních vstupů. Díky permanentním 
vstupům navíc možnost ambulantního vedení léčby. 

Jednání výboru bylo ukončeno v 19:45.  

Další schůze je naplánovaná na 4.5.2025 online.  

Zapsal Dr. Maňásek 


